
Listopad 2022 
Číslo 167

Modernizace železniční cesty 
ve Staňkově

4. 11. se v Lidovém domě ve Staňkově uskutečnilo setkání zástupců 
města a projektového týmu Sudop a správy železnic s občany 
našeho města a zástupci obcí Hlohová a Osvračín. 
Na pořadu byla prezentace záměru úprav stávající trati v katastru 
města v rámci projektu Modernizace trati Plzeň - státní hranice, 
3. etapa Stod - Domažlice. Setkání vzniklo na základě požadavku 
města Staňkov poté, co občané města v lokalitách sousedících s 
pozemky Českých drah obdrželi záborové výměry.
V úvodu hlavní projektant stavby seznámil přítomné s projektem. 
V plánu stavby je na území města jednokolejná trať v téměř 
stejném koridoru, ovšem kompletně přestavěná, včetně výměny 
podkladů, kabelových vedení a instalace nových prvků tak, aby 
modernizovaná trať odpovídala evropským normám pro TEN-T 
(tranevropskou) dopravní síť. Vedle úpravy stávajících křižovatek s 

místními komunikacemi budou přejezdy osazeny závorami, v plánu 
je přestavba obou mimoúrovňových křížení (viadukt v Husově ulici a 
nadjezd v ulici Domažlické) a kompletní přestavba stanice Staňkov, 
kde bude postaveno nové nástupiště a podchod pod kolejištěm. 
Podle evropských norem bude trať v intravelánu města z obou stran 
osazena protihlukovými stěnami, vybrané objekty v okolí přejezdů 
dostanou v rámci protihlukových opatření nová okna. Od nádraží 
k odbočce na Vránov by měla být nová trať dvoukolejná s tím, že 
bude zrušen železniční přejezd na Osvračín a bude vybudována 
nová komunikace po levé straně trati. 
 Projekt ovšem není dosud uzavřený, a tak během jednání došlo 
hned k několika zásahům. Vedle uvedení záborových výměrů 
na pravou míru (většina připomínek k záborům byla do projektu 
zapracována již před setkáním) projektant vzal na vědomí 
připomínku města ke zrušení železničního přejezdu v Baarově 
ulici, o které se bude dále jednat, a požadavek starosty Hlohové o 
zachování přejezdu u Hlohové kvůli obslužnosti části katastru obce. 

Celková kritika záměru 
vést jednokolejnou trať ve 
stávajícím koridoru namísto 
rezervovaného dvoukolejného 
koridoru nad městem ovšem 
vyslyšena nebyla. Omezení 
majitelů pozemků určených 
pro dvoukolejný koridor zatím 
zůstanou zachována.  
Celkově se setkání a diskuze 
zúčastnilo zhruba sto občanů 
,kteří bohužel odcházeli trochu 
v rozpacích, protože na hodně 
dotazů nedostali uspokojivé 
odpovědi. Přestože zahájení 
stavby je plánováno na léta 
2026/27, je na projednání 
připraveno ještě hodně sporných 
věcí. Naštěstí setkání nebylo 
poslední a zástupci drah bylo 
slíbeno pokračování v příštím 
roce s upravenými plány se 
zapracovanými připomínkami. 
Třeba v nich bude posunutý i 
nereálný začátek stavebních 
prací do příštího desetiletí.  fes.
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Usnesení z ustavujícího jednání za-
stupitelstva města dne 18. 10 .2022

Všichni noví zastupitelé složili slib 
bez výhrad, přijali mandát svěřený 
novým zastupitelům občany ve 
volbách. 

Zastupitelstvo volí 
ve veřejném hlasování starostu 
dlouhodobě uvolněného pro výkon 
funkce Mgr. Bc. Alexandra Horáka a 
jako neuvolněného místostarostu p. 
Zdeňka Strouska,
zastupitelstvo města dále volí za 
člena rady města Bc. Hanu Doku-
lilovou, Jiřího Beka a Mgr. Martina 
Horáka,

zřizuje 
finanční výbor v počtu sedmi členů 
a kontrolní výbor v počtu tří členů,

konstatuje
že nově zvolené zastupitelstvo se až 
do případného projednání nového 
jednacího řádu v tomto orgánu 
bude řídit stávajícím jednacím řá-
dem zastupitelstva schváleným dne 
11. 12. 2002,

pověřuje
radu města k úpravě či rušení 
podmínek pro prodej stavebních 
parcel v lokalitách Ohučov, Krchleby 
Družstevní a Krchleby K Zelenému 
háji.

Usnesení z jednání rady města dne 
19. 10. 2022

Rada města stanovuje
oprávnění nosit závěsný odznak se 
státním znakem členům rady města  
a Bc. Tomáši Grmanovi,

Z jednání městské rady
schvaluje
aktualizaci zřízených komisí rady 
města dle § 102 odst. 2 písm. h) 
zák. 128/2000 Sb.
Bytová komise – předseda:      
Václav Baxa
členové: Ing. Milan Hanuš, 
Marie Fictumová, Petr Kučera, 
Luboš Cibulka
Komise pro občanské 
záležitosti – předseda: Bc. Hana 
Dokulilová
členové: Martina Svobodová, 
Marta Kastlová, Lenka Kučerová, 
Marcela Hůlová, Kamila Sušická, 

bere na vědomí
- aktualizaci komise pro 
projednávání přestupků
Předseda: Mgr. Martin Horák
Členové: Ing. Luboš Holeček, 
Aleš Coufal, Jindřich Budín, 
Veronika Janská, Marta 
Kastlová, Michaela Kabourková,
- aktualizaci složení zvláštního 
orgánu obce – povodňové 
komise 
Předseda: Mgr. Bc. Alexandr 
Horák
Místopředseda: Zdeněk 
Strousek
Tajemník: Ing. Luboš Holeček
Členové: Pavel Bauer, Petr 
Kučera, Rostislav Holoubek, Jiří 
Bek, Patrik Sellnar, Aleš Coufal, 
Marie Mifková Bozděchová,

schvaluje
- návrh na zvýšení poplatku za 
vysílání městského rozhlasu
na 60,- Kč + DPH, od poplatku 
jsou osvobozeny veškeré akce 
pro děti, sportovní a kulturní 
akce pořádané městem nebo 
subjekty působícími v teritoriu 

města,
- stanovení doby vysílacích hodin 
městského rozhlasu,
- pracovní dny: 15:00 hodin, 17:00 
hodin,
- soboty, neděle a státní svátky: 
15:00 hodin, 
- v naléhavých a mimořádných 
případech kdykoliv,
 - smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a 
dohodu o umístění stavby mezi 
městem Staňkov a ČEZ Distribuce 
a. s. Předmětem smlouvy je právo 
umístit, provozovat, spravovat 
a udržovat Zařízení distribuční 
soustavy na parc. č. 362/7, 1051, 
1055/4, 1055/5, 1055/6, 1106/2, 
1106/5, 1106/6, 1106/7 a 1106/8 
v k. ú. Staňkov-ves. Jednorázová 
úplata se sjednává na 10 769,- Kč 
vč. DPH,
- cenovou nabídku mezi městem 
Staňkov a SUDOP Project Plzeň a. s. 
Předmětem smlouvy je vypracování 
autorského dozoru během realizace 
stavby: Rekonstrukce místní
komunikace Baarova ul., Staňkov. 
Celková cena je 70 315,50 vč. DPH.

Usnesení z jednání rady města 
ze dne 2. 11. 2022

Rada města schvaluje
- smlouvu o zřízení věcného 
břemene mezi městem Staňkov, 
GasNet, s. r. o. a SÚS PK, p.o. 
Předmětem smlouvy je právo 
umístit, provozovat, opravovat 
a udržovat plynárenské zařízení 
středotlaké plynovodní přípojky na 
parcele č. 2010/32 v k. ú. Staňkov-
město. Jednorázová úplata se 
sjednává na 2 541,- Kč. vč. DPH.
- smlouvu o zřízení věcného 

břemene mezi městem Staňkov 
a ČEZ Distribuce a. s. Předmětem 
smlouvy je právo umístit, 
provozovat, opravovat a udržovat 
Zařízení distribuční soustavy na 
parc. č. 3441 v k. ú. Staňkov-město. 
Jednorázová úplata se sjednává na 
2 420,- Kč. vč. DPH, 
- příkazní smlouvu mezi městem 
Staňkov a DOMOZA projekt s. 
r. o. Předmětem smlouvy je 
zpracování žádosti o dotaci na akci 
Restaurování památníku prezidentu 
Masarykovi ve Vránově. Celková 
cena je dohodnuta na 
30 250,- Kč. Vč. DPH, 
- bezplatný pronájem Lidového 
domu ve Staňkově pro MO SZHPK 
za účelem konání členské schůze 
spojené s posezením a hudbou dne 
30. 11. 2022 od 14 hodin do 
18 hodin,
- bezplatný pronájem Lidového 
domu ve Staňkově staňkovským 
mládencům za účelem pořádání 
tradičního Mládeneckého plesu dne 
4. 2. 2023.

L. Holeček, M. Kastlová, J. Steinbach

Poděkování
Chtěl bych tímto moc poděkovat všem voličům, kteří přišli ke komu-
nálním volbám a určili další směřování města v nadcházejících čtyřech 
letech. Osobně děkuji za všechny preferenční hlasy, které jste se roz-
hodli dát mně. Velice si toho vážím a budu se snažit společně s radou 
a celým zastupitelstvem, abychom Vaši důvěru nezklamali.
V dalším volebním období se bude všechno odvíjet od finančních 
prostředků a zejména získaných dotací. Velkou neznámou jsou samo-
zřejmě energie a zejména jejich vyúčtování za letošní rok, kde před-
pokládáme výrazný nárůst jak na samotném městě, tak zejména u 
příspěvkových organizací. Zejména v nich – ve škole a školce musí být 
teplo i za cenu, že se to výrazně promítne do městského hospodaření. 
Svetr nebo dva si můžeme vzít doma, ale děti musí být v teple. 
Budou se rekonstruovat ulice Baarova a Americká, v roce 2024 ve spo-
lupráci s Plzeňským krajem pak ulice Trnkova a v dalších letech Sou-
kenická a Václavská. Ještě letos budeme podávat žádost o dotaci na 
rekonstrukci ulice Jankovského. Chtěli bychom opravovat i další místní 

komunikace. Prioritní, kromě náměstí, se díky převodu na město stala 
naše sokolovna, na niž se přes zimu bude zpracovávat projekt tak, aby 
se dalo případně žádat na jaře příštího roku o dotace. 
Chceme i nadále rozvíjet nejen Staňkov, ale i naše místní části – 
Krchleby, Ohučov a Vránov. Budeme nadále podporovat školy, spor-
tovní oddíly, zájmové spolky a všeobecně kulturu ve Staňkově.  
V plánu jsou další větší či menší investiční, ale i neinvestiční akce, 
které by měly nám všem zpříjemnit život v našem městě. Bohužel 
zastupitelstvo bude muset ještě v letošním roce řešit situaci kolem 
směsného komunálního odpadu, kde je kvůli neustálému zdražování, 
ať již za uložení odpadu na skládce, nebo za dopravu a manipulaci s 
odpadem, současná cena 600,- Kč za osobu a rok dále neudržitelná a 
musí dojít k jejímu podstatnému navýšení. Zároveň dojde i ke zdražení 
vodného a stočného kvůli zvýšeným nákladům ze strany CHVaK a.s. 
Jsme si vědomi toho, že stejně jako nás všechny doma nečeká ani 
město lehké období, ale věřím tomu, že společně tuhle těžkou dobu 
zvládneme.                                                                                        starosta

Baarova ulice
Po domluvě se zhotovitelem 
firmou Robstav začne plánova-
ná rekonstrukce Baarovy ulice 
až na jaře roku 2023. Hlavním 
důvodem je, aby nebyla zbyteč-
ně ulice rozkopaná přes zimní 
období. Zahájení se předpoklá-
dá, pokud to počasí dovolí, na 
přelom února a března. Termín 
dokončení zůstává stejný – září 
2023.

starosta
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Dárci krve
18. 10. 2022 proběhlo na holýšovské radnici slavnostní předání ocenění 
dobrovolným dárcům krve z oblasti Staňkova a Holýšova. Ze Staňkova, 
Ohučova, Krchleb a Vránova bylo oceněných 14 dárců, z nich potom na fo-
tografii Jiří Jirásko, který obdržel Zlatý kříž III. stupně za 80 uskutečněných 
odběrů. Nejen za redakci Staňkovska všem dárcům děkujeme.

Poškozování dopravních značek
V poslední době se ve Staňkově objevuje 
stále častěji nový fenomén-ničení, likvi-
dace a přemisťování dopravního značení. 
Samotný čin neznámých vandalů může vést 
až k nebezpečným situacím ve formě havárií, 
a tím k možným úrazům, těžkým zraněním 
v neposlední řadě vedoucím až k úmrtí 
účastníka silničního provozu. Dopravní značky představují důležitý 
komunikační prvek v úpravě provozu na pozemních komunikacích a 
jejich poškozování nebo ničení může být kvalifikováno jako přestupek 
nebo i trestný čin. Zákon specifikuje celou řadu věcí, které jsou spo-
jeny s tím, že je dopravní značení poškozeno. Jedná se třeba o ohnutí 
značky, její otočení, může se jednat také o její povalení nebo zakrytí či 
znečištění. To vše je výčet hlavních situací, které mohou nastat. 
Co tedy dělat v takové situaci a co za to hrozí?
Obecné ohrožení
Je nutné myslet i na to, že dopravní značka je v rámci provozu velmi 
důležitým prvkem, který usměrňuje dopravu a stará se o celkovou 
bezpečnost. Při jejím poškození může dojít k takzvanému obecnému 
ohrožení. Rázem se z drobné klukoviny nebo opileckého siláctví může 
stát i celkem závažný prohřešek. 
Hlavně potom v souvislosti s tím, 
pokud se skutečně něco stane. Pro-
to je důležité poškození dopravního 
značení OKAMŽITĚ nahlásit.
Finanční náhrada
Také nelze zapomenout na to, že 
navrácení značky do původního sta-
vu nebo případně i celá její výměna 
stojí nemalé finanční prostředky. 
Dané náklady tak mohou být spo-
jeny s vymáháním po osobě, která 
způsobila poškození.
Zákony věnující se této problema-
tice jsou 13/1997 Sb., o pozemních 
komunikacích, a zákon č. 40/2009 
Sb., trestní zákoník. Právě podle 
této dvojice se daný čin nejenom 
posuzuje, ale pochopitelně dochází také k tomu, že se podle toho i 
soudí, včetně trestů, které se k jednotlivým činům vážou.

Retardéry u školky
 Zhruba po dvou měsících byly na základě požadavku Policie ČR a 
Správy a údržby silnic Plzeňského kraje odstraněny zpomalovací retardéry 
u školky v Puclické ulici. Důvodem je nevhodnost tohoto typu retardéru 
na silnici III. třídy. V současné době se projednává jiný způsob zpomalení 
vozidel v tomto nebezpečném úseku tak, aby nedocházelo k ohrožování 
osob, zejména dětí, na tomto poměrně frekventovaném místě.

starosta

Společenská kronika
V měsíci listopadu oslavili významné 
životní jubileum tito občané Staňkova

Falout Václav, Staňkov I  93 let 
Bozděchová Marie, Staňkov I  92 let
Kozina Josef, Staňkov I  91 let 
Rohlová Marie, Staňkov II  85 let
Köpplová Irena, Staňkov II 80 let 
Součková Marie, Staňkov I 75 let
Sodomová Olga, Staňkov I 75 let 
Egrová Ludmila, Staňkov I 75 let
Nová Marie, Staňkov I  75 let 
Soupír Jiří, Staňkov II  70 let
Volfová Marie, Staňkov I  70 let
Stará Irena, Staňkov I  70 let

Oslavencům blahopřejeme.
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Kácení stromů pod hřbitovem
Z důvodu bezpečnosti je nutné vykácet stromy u hřbitova, a to mezi 
hřbitovní zdí a kolejemi. Na výzvu Správy železnic, kdy po zjištění vysokého 
vzrůstu a náklonu dřevin stromy představují zdroj ohrožení dráhy včetně 
ohrožení bezpečného a plynulého provozování drážní dopravy (jízdních 
drážních vozidel), budou vykáceny veškeré dřeviny v ochranném pásmu 
dráhy.  
Bohužel tyto stromy svým vzrůstem ohrožují a ničí i hroby u hřbitovní zdi, 
a tím vzrůstají městu i jednotlivým vlastníkům náklady na opravu. 
Je občas nutné některé dřeviny pokácet, ale snažíme se i o výsadbu nové 
zeleně.                 mifboz

Trampolíny v Kreysově parku
Dobrý záměr oživit naše město byl opět nekolika spoluobčany pošlapán - 
a to doslova. Trampolíny v Kreysově parku se staly hned po jeho otevření 
velkou atrakcí a zároveň kamenem úrazu. Ačkoli je park osazen cedulemi s 
pravidly, jak se na území parku chovat, bohužel se opět našlo mnoho těch, 
kterých jako by se pravidla netýkala. Ať už se jedná o zákaz vjezdu do parku 
na kolech, zákaz produkce hlasité hudby nebo rozhazování odpadků po celé 
ploše parku. Samotná pravidla o chování na trampolínách jako by neexis-
tovala vůbec. Hromadné skákání leckdy v botách a přetěžování konstrukce 
trampolín nakonec vyvrcholilo tím, čím zákonitě muselo. Poškozené tram-
políny musely být i z důvodu počasí na zimu odvezeny do areálu technic-
kých služeb a uvažuje se o tom, že na jaře se prostor po nich využije jiným 
způsobem. 
Ti, kteří trampolíny využívali nejvíc, si mohou vzájemně pogratulovat. Nej-
horší je to, že zrovna jim to ani nedojde a že nejspíš půjdou demolovat něco 
jiného někam jinam...       fes   

UMĚLÉ KLUZIŠTĚ
STAŇKOV 19. 11. 2022 - 29.1.2023

SOKOLOVNA

DENNĚ od 8 do 20 hodin
VSTUP ZDARMA!

Občerstvení od 16:30 v sokolovně

Ve Staňkově otevřela nová dortová výrobna
Cesty osudu jsou někdy nevyzpytatelné a člověk se v patnácti těžko 
rozhoduje, co by ho v profesním životě mohlo naplňovat. Stejně tak tomu 
bylo u majitelky dortové výrobny Lenky Muchnové. 
Vystudovala umělecký obor navrhování oděvů, poté šla na vysokou školu 
do Liberce, ale osud tomu chtěl nakonec jinak a po bakalářském studiu si 
udělala výuční list v oboru cukrář a vrátila se do rodného města Staňkova.  
V oboru cukrářství dokázala skloubit vše, co ji baví, jako je kreslení, 
prostorové tvoření, pečení a přenést svůj um, ale i vlastnosti, jako je např. 
preciznost, do dortových děl.  
Začala budovat dortovou výrobnu a pracovat na své značce Řekni to 
dortem. Výrobna se otevřela v říjnu letošního roku a Lenka postupně 
přijímá nové a nové sladké zakázky. Specializuje se hlavně na dětské a 
narozeninové dorty. Občas jsou a budou k objednání víkendové krabičky s 
několika druhy dezertů.  
A co vše za takovou výrobou stojí? Věřte, že to není jen o upečení korpusu 
a namazání krému. Stojí za tím i spousta jiné práce. Jedna stránka je ta 
kreativní, která je ve 
výsledku vidět, ale pak 
jsou i další věci jako 
například papírování, 
nákupy, vlastní 
prezentace, školení... 
Nezanedbatelnou částí 
je také dodržování 
správných hygienických 
předpisů, ale to by vydalo 
na další článek.  
Jsme rádi, že ve 
Staňkově vznikají i 
takové specializované 
provozy. A že jsou lidé, 
kteří se nebojí a jdou 
za svým cílem a snem. 
Pojďme spolu tyto malé 
podnikatele podpořit. 
Tak který DORT bude ten 
Váš?
Více o Řekni to dortem 
se můžete dozvědět na 
www.rekni-to-dortem.
webnode.cz
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Rozhovor s tvůrcem deskové hry 3KSES, Staňkovákem Tomášem Grmanem, 
zakladatelem studia BOHEMIARIS.
Hra je prvním startupem z Domažlicka, který vyrazil na svoji cestu do světa 
v listopadu na celosvětovém startovači gamefound.com, .

Co tě přivedlo k nápadu vytvořit hru?
Už před 20 lety, během let, co jsem cestoval po světě s batohem a partou 
přátel, jsem si přál vytvořit hru s cestovatelskými motivy. Něco, co inspiruje 
ostatní k poznávání světa a zároveň zabaví. Když se v mojí práci v marketin-
gu nadnárodní společnosti na jaře roku 2020 zastavila činnost takřka ze dne 
na den kvůli covidu, už jsem měl jako hobby vymýšlení příběhů do stolní hry 
pro syna a jeho kamarády. Využil jsem těžké doby a hned jsem se naplno 
vrhnul na vytváření několika na důchod odkládaných projektů. Zkušenosti s 
řízením kreativního týmu, ale i znalosti technologií se najednou hodily. Pro 
vytvoření deskové hry, kde je použito mnoho různých uměleckých i inženýr-
ských technik a materiálů, se ukázaly jako nezbytné. 
Autorů her je dost, ale těch, kteří svůj projekt dotáhnou do konce a hru vy-
dají, je málo, protože úskalí na cestě v podobě zdražování vstupních mate-
riálů, energií i lidské práce většina projektů nepřekoná. Riskl jsem to a jsem 
vděčný zejména své manželce, rodině a přátelům za obrovskou podporu, 
díky které se podařilo projekt hry 3KSES dotahovat. 

Co bys o hře 3KSES řekl, čím je zvláštní?
Už ten název je zvláštní - hra TRIKSES, psáno zkráceně 3KSES. Jsou to v pod-
statě 3 hry v jednom, to dalo vzniknout názvu. Nápad na herní mechanismy, 
to, jak se hra bude hrát, byl jako první. Cílem určitě bylo vytvořit hru, aby 
neměla moc prvků, aby se dala vyrábět v Čechách, aby nebyla z plastů, aby 
prvky působily příjemně na dotek a aby i krabice měla nejlépe charakter 
interiérového doplňku, který nedělá ostudu. Byla to dlouhá cesta, než vznikl 
hotový prototyp.
Hry mají nastavenou hratelnost tak, aby nejlehčí hra byla pro děti od 5 let, 
prostřední hra SPOJKY pro partu dospělých či děti od 8 let a třetí hra TAMI-
TADY je pak abstraktní tahová strategie podobně jako šachy, to je zhruba od 
12 let věku. Nápisy na herních prvcích jsou tvarem i barvou přizpůsobeny 
pro pohodlné čtení i dyslektikům. Knížečka s pravidly má tvar cestovního 
pasu, obsahuje návod na hru v češtině a dalších deseti jazycích. Takováto 
hra se nevydává v sériích po tisících kusech, a má proto s přibývajícími lety 
i velkou sběratelskou hodnotu. Jsou sběratelé, kteří si neotřelé stolní hry 
kupují jako investici. 

Na co se můžeme těšit dále, pracuješ na něčem?
Určitě nezůstávám stát, už několik let, souběžně s vývojem hry 3KSES, pra-
cuji se skupinou ilustrátorů na vytváření rozsáhlejšího herního systému a 
knih příběhů ze světa nazvaného BOHEMIARIS. Těšit se můžete na hry, které 
plánuji postupně dokončovat a publikovat.    

Vytváříš prý i pohádkovou knihu?
Ano, to byl souběžný nápad, vytvořit ilustrovanou knihu se sbírkou historek 
a povídaček z obcí v rodném kraji. Líbí se mi architektonicky zajímavé stavby 
i malebná místa v okolní přírodě. Moc rád žiju na Domažlicku, vždy jsem při 
návratu z cest po exotických krajích vnímal, jak to tu máme hezké a maleb-
né. I proto v knize Obce pohádkové chci postupně zaznamenat v pohádkově 
malovaných ilustracích oblíbená místa, místní stavby i krajinné prvky, díky 
kterým jsou naše obce právě tak půvabné. Knihu budeme průběžně během 
příštího roku vytvářet, abychom ji připravili na vydání. Z ilustrací vyrábíme 
ve spolupráci s místními firmami ilustrované upomínkové předměty, dřevě-
né nápojové tácky a další.  

Zmínil jsi cestování, jaké země jsi vlastně navštívil?
V zemích Severní i Jižní Ameriky a Jihovýchodní Asie jsem v součtu dohro-
mady strávil rok života. Evropa je nádherná, jižní, východní i západní ... na 
severské státy Evropy se teprve těším. Nejvíce vzpomínám na několik cest 
po Malajsii a malajské části ostrova Borneo, s tak bohatou faunou, flórou i 
kulturní směsí obyvatel se už asi jinde nesetkáte. 
Velmi rozmanité a nabité zážitky byly cesty po ostrovech Sri Lanka nebo 
Kuba.

Neplánuješ udělat cestovatelskou besedu?
Když se takhle zeptáš, tak asi do budoucna ano. 

Ukázky z tvorby studia BOHEMIARIS můžete najít na YouTube, Facebooku a 
stránkách www.obcepohadkove.cz a www.BOHEMIARIS.cz.

První listopadový víkend byl opět ve znamení deskových her. Po hubených 
covidových letech se sál Lidového domu ve Staňkově opět zaplnil hráči 
a hráčkami prakticky všech věkových kategorií, kteří si zahráli oblíbené 
deskovky nebo objevili deskovky nové, popřípadě načerpali inspiraci na 
vánoční dárek. Účast byla hojná a nálada jako obvykle u této akce skvělá. 
Díky pořadatelům z plzeňského občanského sdružení Goada se opět poda-
řilo ve Staňkově rozzářit jeden z jinak šedivých podzimních víkendů.  Kdo 
akci nestihl, musí si počkat na příští rok nebo se může podívat do plzeňské-
ho obchůdku, půjčovny a herny Kavenu v budově České národní banky v 
Husově ulici. Najde tam stejné lidi a nadšení pro hru.                    fes
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ZŠ Staňkov - Dotkni se vesmíru
Na začátku roku 2022 mi do oka padl projekt s názvem Dotkni se 
vesmíru. Zjistil jsem, že díky tomuto projektu si budeme moci vypustit 
vlastní stratosferickou sondu, nalézt ji a změřit spoustu unikátních 
dat. Navrhl jsem tedy projekt panu učiteli informatiky Milanu Khasovi. 
Díky jeho pomoci a také díky podpoře školy se projekt mohl zrealizo-
vat. Do školy nám následně přišly všechny díly potřebné k sestavení 
sondy. S naším skvělým týmem jsme se dali do práce a zanedlouho 
bylo hotovo! Start i nalezení sondy proběhlo úspěšně a my získali ne-
jen zajímavá data, ale i nezapomenutelné zážitky. Chci také poděkovat 
všem, kteří nám pomocí platformy Startovač přispěli finanční částkou, 
se kterou jsme mohli zajistit dopravu pro náš tým, a Aeroklubu Staň-
kov, který nám do letadla vzal sondu, a my jsme mohli vyzkoušet, zda 
nám vysílá na zem data.
Jsem moc rád, že naše škola podporuje takovéto projekty a že si 
mohla spousta mladých vědců vyzkoušet, jaké je to vypustit si vlastní 
stratosferickou sondu!          Vojtěch Malík, 8. B

Školka nezahálí - po opravdu povedené drakiádě uspořádala pro děti

Halloweenskou party!
Poslední říjnový den byl ve školce vyhrazen nejen strašidlům všeho druhu, 
ale hlavně dětem, které si v mnohdy velmi krásných kostýmech přišly 
zařádit a zasoutěžit. Připravené toho bylo opravdu hodně a nezbývá než 
smeknout před kreativitou školkovských učitelek, protože překrásná sou-
těžní stanoviště byla opravdu monstrózní a navodila tu správnou atmoféru. 
Vedle soutěží si na akci mohli rodiče s dětmi opéct u ohně buřty a na závěr 
přejít po světelné stezce na louku za školkou, kde byla připravena báječná 
ohnivá show.
Na akcích naší školky je vidět, že kolektiv učitelek drží pohromadě a je 
ochoten udělat ledasco navíc. Laťku si v posledních měsících nasadily 
opravdu hodně vysoko, tak ať to nasazení a nápady dlouho vydrží!       fes

Nezaháleli ani ve školní družině, kde 25. října uspořádali již tradiční 
lampionový průvod, na kterém se setkalo opravdu hodně účastní-
ků. Pro představu - když čelo průvodu vcházelo do Riegrovy ulice, 
jeho konec byl ještě na lávce u sokolovny. Opět pěkná akce!       fes
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Kultura

Pátek 2. prosince Český film Přístupný od 15 let             125 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
ve 20:00 hod

Byl nájemným žoldnéřem. Stal se legendárním válečníkem, kterého nikdo nedokázal porazit.
Film Jan Žižka vypráví o zrodu nejslavnějšího vojevůdce českých zemí.

Pátek 9. prosince Film  USA 88 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
v 17:30 hod Animovaný film v české verzi

Nejžlutější a nejúspěšnější animovaná filmová série se vrací do kin v tom naprosto
nejzásadnějším momentu. Ve filmu Mimoni: Padouch přichází se konečně dozvíme, jak došlo
k nerozlučnému spojení Mimoňů a superpadoucha Grua.

Pátek 16. prosince Český film 97 min Vstupné jednotné: 50,- Kč
ve 20:00 hod

Cirkusový život není jen tvrdá práce, ale i svérázný svět lidí, kteří mají rádi legraci a obětují 
se pro úspěch v manéži. Film Cirkus Maximum chce divákům zprostředkovat výlet do tohoto
s pořádnou porcí zábavy.

KINO 
STAŇKOV 

PROSINEC 
2022 

MIMONI 2 - PADOUCH PŘICHÁZÍ 

CCIIRRKKUUSS  MMAAXXIIMMUUMM  

JJAANN  ŽŽIIŽŽKKAA  

Kultura v Lidovém domě

  6. 12. Vánoční posezení pro seniory s 
	 živou	hudbou	u	šálku	kávy	či	čaje
  7. 12. Adventní koncert ZUŠ v kině
12. 12. Vánoční koncert hudby a poezie  
	 v	kině,	Jiří	Langmajer	senior	zpívá,
	 hraje	na	housle,	přednáší	básně	a		 	
	 povídá	si	s	lidmi…
21.	12.	od	18:00	hod.	Vánoční koncert ZŠ  
 v	kostele	sv.	Jakuba
31. 12. Silvestrovská taneční zábava
	 hraje	MEDY	GANG 
10.	1.	od	19:00	hod.	JUDr. Ivo Jahelka 
	 předprodej	vstupenek	od	prosince	
	 v	MěÚ,	cena	250	Kč.

27. 10. se ve staňkovském kostele uskutečnil k výročí vzniku samostatného 
československého státu koncert duchovní hudby v podání ženského tria
Musica dolce vita. 
Ačkoli nejsem skalním fanouškem vážné hudby, jsem moc rád, že jsem byl 
přítomen, protože hudební zážitek to byl opravdu krásný a nevšední. Kdo 
například zná znělku rádia Vltava hranou na harfu, tady si mohl poslech-
nout v této úpravě celou skladbu a určitě by souhlasil s tím, že harfa je 
vskutku královský nástroj. Vedle dalších skladeb zahraničních i našich 
věhlasných skladatelů zde zaznělo i dvakrát Ave Maria a myslím, že jsme 
se po koncertě všichni rozcházeli s vědomím, že vážná hudba má v našem 
kostele své místo a že si ji rádi přijdeme poslechnout znovu. 
Musica dolce vita pohladila po duši přesně tak, jak to slíbila na svých pla-
kátech. Díky za to.              Ferdinand Schenk

II. prodloužená tanečního kurzu 
Zaplněný sál Lidového domu roztančilo celkem 20 párů. Postupně 
se vystřídali na parketu za doprovodu skupiny Amati Band Stříbro i 
rodinní příslušníci , rodiče, dědečkové a babičky.

Vážení, 
dovolte mi touto cestou 
poděkovat za vlnu podpory, 
která se zvedla po spuštění mé 
sbírky:
partě skvělých lidí, kteří ze své 
vlastní iniciativy uspořádali 
benefiční koncert, kapelám 

hrajícím bez nároku na honorář, všem návštěvníkům, 
dárcům a sponzorům. A v neposlední řadě městu Staňkov. 
Velice mě mrzí, že jsem se z důvodu nemoci opravdu 
nemohla zúčastnit. Veškeré finance budou použity na nový 
vozík, elektropohon k vozíku a věci s tím spojené. Věřte, že 
na Vaši pomoc a štědrost nikdy nezapomenu. 
Děkuji z celého srdce!         
     Mirka Škampová
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HOKEJ
Staňkovští hokejisté zahájili 
v polovině října další sezonu 
v Krajské soutěži mužů v ledním 
hokeji. Po úvodních pěti kolech 
mají vyrovnanou bilanci, když 
zaznamenali dvě těsné prohry o gól 
s mužstvy Chotíkova a Bezdružic, 
bezbrankovou remízu s Kaznějovem 
a dvě výhry s Městem Touškov 
a Lipnicí. Tyto výsledky je zatím řadí 
na třetí místo v průběžném pořadí. 
V dalším programu je čeká utkání 
s lídrem soutěže Spartakem Žebrák 
na zimním stadionu v Hořovicích 
a následně přivítají na domácím 
hřišti tým z Příkosic. 

FOTBAL
Pohled na tabulku krajského přeboru fotbalistů po první polovině soutěže je pro příznivce FK Staňkov velice 
smutný. Tým z našeho města je beznadějně poslední, za celý podzim nasbíral jediný bod. Jinými slovy jde o 
nejhorší podzimní bilanci staňkovského fotbalového A týmu v celé jeho šestadevadesát let dlouhé historii. Šance 
na záchranu je upřímně řečeno minimální. Na jedné straně se ukázalo, že úroveň soutěže je pro staňkovské, stále 
velice mladé a nezkušené mužstvo, příliš vysoká. Postavení v tabulce tedy pro realisticky uvažující příznivce fot-
balu není takovým překvapením. Na druhou stranu je fakt, že Staňkov v řadě utkání podal celkem solidní výkon, 
který ale až na jednu výjimku (remíza 1:1 se Sokolem Radnice) k bodovému zisku nevedl. Hra našich fotbalistů se 

dočkala nejednou určitého uznání i 
z tábora soupeřů. Pokud se ve Staň-
kově podaří stávající kádr udržet po-
hromadě, postupně se doplní dal-
šími nadějnými odchovanci s chutí 
na sobě pracovat, může za nějaký 
čas zase předvádět dobrý fotbal 
a lepšími výsledky těšit fanoušky. 
Že to alespoň v příští sezoně bude 
v nižší soutěži, než je krajský přebor, 
je ovšem víceméně jisté.
Béčko je ve III. třídě po podzimu na 
8. místě, dorost v krajské soutěži 
třetí, starší žáci pátí, mladším žákům 
patří v okresním přeboru 4. příčka.

Procházky po okolí 
Cyklostezky 4
Pokud se někomu zdá, že čtvrtá cyklostezka není cyklo-
stezkou, dám mu za pravdu, i když krátký úsek relativně 
nové silničky na Hlohovou je na kole sjízdný naprosto s 
přehledem. Každopádně je to další poměrně málo fre-
kventovaný směr, kudy se ze Staňkova vydat na procházku. Cesta, o které 

je řeč, odbočuje v zatáčkách z hlavní silnice směrem na Klatovy při výjezdu 
ze Staňkova. Komu se nechce projít stometrový úsek bez chodníku, může 
se dát zkratkou mezi domy, kde vede travnatá pěšina. Ta bohužel zvlášť při 
cestě dolů slušně klouže, takže osobně  raději volím kousek frekventované 
silnice. V mapě jsem ji však zakreslil. Po příchodu do Hlohové máte dál na 
výběr, ovšem pokud se nechcete vrátit zpátky, kudy jste sem přišli, bude to 
chtít pevnější boty a na kočárek dál zapomeňte. Nejkratší trasa zpět (kromě 
té, kterou jste přišli) je za kravínem v Hlohové doprava a před kostelem se 

napojíte na stezku Jiráskovy Lucerny. 
U informační cedule stezky potom 
můžete pokračovat rovně a vyjít ve 
Staňkově kousek od podchodu u ná-
draží, nebo odbočit po stezce vlevo 
a pod viaduktem projít na silnici na 
Osvračín - tady je to ovšem nějakých 
dvě stě metrů po okraji pole. 
Já pravidelně volím cestu nejdelší a 
nejlépe schůdnou. Projdu Hlohovou 
a dám se k hlavní silnici na Klatovy 
až k autobusové zatávce. Za ní (a 
za závorou) pokračuje krásná a pra-
videlně sekaná cesta mezi poli ke 
Krchlebům. Je to opět část stezky Ji-
ráskovy Lucerny, provede vás lesem 
do kopce až ke krchlebskému hřišti. 
To když obejdete, dostanete se na 
cyklostezku Staňkov - Krchleby. A 
vzdálenosti? Do Hlohové a zpět jsou 
to čtyři kilometry, kolem rozcestí a 
podchodem 4,6 kilometru. Pod via-
duktem po stezce - ovšem kousek po 
relativně frekventované silnici zpět - 
je to 5,4 kilometru a přes Krchleby 
(podle mě nejkrásnější trasou) je to 
krásných osm kilometrů.

Ferdinand Schenk


